



Shaikh Khalifa bin Ebrahim Al Khalifa Najla M. Al Shirawi

\$100 million fund launched to boost liquidity on Bahrain Bourse

Bahrain Liquidity Fund is vested with capital and shares to ease trading on local market

Managed by SICO and seeded by leading market stakeholders

Manama, 15 June 2016: Investors in the Bahrain Bourse are expected to see greater liquidity in future after a new fund was launched today with the aim of enhancing the market's depth.

The Bahrain Liquidity Fund is supported by a number of market participants and has been vested with \$100m of assets in cash and shares. The fund will act as a market maker, providing two way quotes on most of the listed stocks with a reasonable spread to allow the investors to actively trade their stocks.

To ensure high governance standards, the fund's activities and performance will be evaluated and monitored on timely basis by a supervisory board representing the seed investors.

By improving liquidity, the fund aims to address one of the primary concerns that has made investing in stocks listed on Bahrain Bourse less attractive, albeit the prevailing attractive valuations. Restricted liquidity currently causes securities to trade at a discount to their underlying value and regional peers – the introduction of the Bahrain Liquidity Fund aims to help reduce that discount over the medium to long term.

The fund will help attract new investors and deepen Bahrain’s capital markets and is anticipated to help local businesses raise capital and have greater access to alternative courses of financing other than bank lending, making it easier for them to find the right funding to help them grow.

Bahrain Bourse has seen a number of initiatives in recent months, aimed at enhancing local capital markets. These include the introduction of the Bahrain Islamic Index (the GCC’s first Shari’a-compliant index), the introduction of Real Estate Investment Trusts (REITs) rules and the offering of Bahraini government bonds and treasury bills.

Sh. Khalifa bin Ebrahim Al Khalifa, Chief Executive Officer of Bahrain Bourse, said: “Capital markets have a very important role to play in funding the growth throughout Bahrain. They have the potential to enable businesses to grow faster and create more jobs and greater prosperity, but they will only be able to do this if they have enough liquidity.

“The Bahrain Liquidity Fund is part of a series of reforms that will help to enhance and deepen Bahrain’s capital markets, helping the market to reach its potential and bringing benefits to businesses and investors.”

Ms. Najla M. Al Shirawi, Chief Executive Officer of Securities & Investment Company (SICO), also commented: “As the first approved market maker on the Bahrain Bourse, we are delighted to announce the launch of Bahrain Liquidity Fund. This has been collaboration between SICO and a number of prominent market participants, with the support of the Central Bank of Bahrain and Bahrain Bourse. I would like to thank everyone for their contribution and unprecedented support in realising this initiative.

“More liquid capital markets can provide real benefits to the economy. They are the heart of any economy through which savings are deployed into long-term investments. A well

developed and vibrant capital market will contribute immensely to higher economic growth and more diverse economy.”

-END-

About Securities & Investment Company (SICO)

Headquartered in the Kingdom of Bahrain, and with a growing regional presence and international footprint, Securities & Investment Company (SICO) is one of the premier wholesale banks in the GCC region. SICO provides a select range of investment banking solutions – brokerage, market making, treasury, asset management, corporate finance, and custody and fund administration – which are underpinned by an independent, value-added research capability.

Established in 1995, and listed on the Bahrain Bourse in 2003 as a closed company, SICO operates under a conventional wholesale banking licence from the Central Bank of Bahrain. The Bank has two wholly-owned subsidiaries: SICO Fund Services Company (SFS) – a specialised regional custody house; and SICO UAE – an Abu Dhabi-based brokerage firm licensed by the Emirates Securities & Commodities Agency.

Media Contact:

Ms. Nadeen Oweis
Head of Corporate Communications
Securities & Investment Company (SICO)
Direct Tel: (+973) 1751 5017
Email: nadeen.oweis@sicobahrain.com



السيدة نجلاء الشيراوي

الشيخ خليفة بن ابراهيم آل خليفة

طرح صندوق بقيمة 100 مليون دولار أمريكي تديره سيكو لتعزيز السيولة في بورصة البحرين

تمويل صندوق البحرين للسيولة برأسمال نقدي وأسهم لتسهيل التداول في السوق المحلية

صندوق تديره سيكو برأسمال مقدم من المستثمرين الأساسيين في السوق

المنامة، مملكة البحرين، 15 يونيو 2016: من المتوقع أن يشهد المستثمرون في بورصة البحرين وفترة أكبر للسيولة بعد الإعلان اليوم عن طرح صندوق جديد يهدف إلى تنشيط التداول في جميع قطاعات السوق.

يحظى صندوق البحرين للسيولة بدعم من عدد من المشاركين في السوق، ويبلغ حجم رأسماله 100 مليون دولار أمريكي تم تمويله نقدًا وبأسهم، وسوف يكون صانعًا للسوق من خلال تقديم عروض بيع وشراء لمعظم الأسهم المدرجة في البورصة وبمدى فرق معقول بين سعر البيع وسعر الشراء لتمكين المستثمرين من تداول أسهمهم.

ومن أجل ضمان الالتزام بأعلى معايير الحوكمة، سوف يقوم مجلس رقابة وإشراف يضم ممثلين عن المستثمرين المؤسسين بتقييم ومتابعة أعمال الصندوق وأدائه بشكل منتظم.

هذا ويهدف الصندوق من خلال تحسين السيولة إلى التعامل مع أحد الأسباب الرئيسية التي تجعل الاستثمار في الأسهم المدرجة في بورصة البحرين أقل جاذبية، على الرغم من القيم الجذابة السائدة في السوق. فالنقص في السيولة اليوم يؤدي إلى التداول في الأوراق المالية بخصم على قيمتها الفعلية ومقارنةً بأسعار تداول أوراق الشركات الإقليمية المماثلة. ولذلك فإن صندوق البحرين للسيولة يساعد على التقليل من ذلك الخصم على المدى المتوسط إلى الطويل.

إلى جانب ذلك، سوف يساعد الصندوق على اجتذاب مستثمرين جدد وتنشيط التداول في بورصة البحرين، كما أنه من المتوقع أن يساعد الشركات المحلية على جمع رأس المال، ويهيئ لها المزيد من المصادر البديلة لتسهيلات التمويل عوضاً عن الاقتراض من المصارف، والحصول بالتالي على التمويل المناسب لتمكينها من النمو.

وكانت بورصة البحرين قد شهدت عددًا من المبادرات في الأشهر الأخيرة بهدف تحسين أداء بورصة البحرين، منها إطلاق مؤشر البحرين الإسلامي (أول مؤشر في دول مجلس التعاون الخليجي متوافق مع أحكام الشريعة الإسلامية ومبادئها)، وإصدار لوائح صناديق عهدة الاستثمار العقاري، وطرح السندات الحكومية البحرينية وسندات الخزينة.

وقد علق الشيخ خليفة بن إبراهيم آل خليفة، الرئيس التنفيذي لبورصة البحرين قائلاً: "إن الأسواق المالية تلعب دوراً هاماً في تمويل النمو في جميع القطاعات في مملكة البحرين، وهي قادرة على تمكين الشركات من تحقيق نمو أسرع وإيجاد المزيد من فرص العمل والمساهمة في الازدهار الاقتصادي، ولكنها لا تستطيع ذلك إذا لم تتوفر السيولة الكافية".

وأضاف: "يشكل صندوق البحرين للسيولة جزءاً من سلسلة من المبادرات التي تسهم في تحسين بورصة البحرين وزيادة حركة التداول فيها وتعظيم قدراتها لما فيه منفعة الشركات والمستثمرين".

وأعربت السيدة نجلاء الشيراوي، الرئيس التنفيذي لشركة الأوراق المالية والاستثمار (سيكو) عن سرورها بطرح صندوق البحرين للسيولة قائلةً: "إن هذا الصندوق قد جاء ثمرةً للتعاون بين سيكو وعدد من المستثمرين الأساسيين في السوق بالإضافة إلى دعم مصرف البحرين المركزي و بورصة البحرين، ونحن نتقدم بخالص شكرنا للجميع على مساهمتهم ودعمهم غير المسبوق لتنفيذ هذه المبادرة".

وأضافت الشيراوي: "تساهم الأسواق المالية التي تتمتع بسيولة عالية في تحقيق منافع حقيقية للاقتصاد الوطني، فالسوق المالية تعتبر بمثابة القلب النابض لأي اقتصاد، يتم عبرها توظيف المدخرات في استثمارات طويلة الأمد، وتستطيع السوق المالية المتطورة والمزدهرة الإسهام بدرجة كبيرة للوصول إلى معدلات نمو اقتصادي أعلى واقتصاد أكثر تنوعاً".

-انتهى-

نبذة عن شركة الأوراق المالية و الإستثمار (سيكو):

تُعد شركة الأوراق المالية و الإستثمار (سيكو) وهي شركة مرخصة من قبل مصرف البحرين المركزي كبنك جملة تقليدي وتتخذ من مملكة البحرين مقراً لها والأخذ بالتوسع على المستويين الإقليمي والدولي، من أهم بنوك الجملة في منطقة مجلس التعاون الخليجي. وتقدم الشركة مجموعة منتقاة من الخدمات المصرفية الإستثمارية التي تشمل الوساطة وصناعة السوق وخدمات الخزينة وإدارة الأصول وتمويل المؤسسات وحفظ الأوراق المالية وإدارة الصناديق الإستثمارية التي تستند إلى الأبحاث الإستثمارية ذات القيمة المضافة.

بدأت سيكو مزاوله أعمالها عام 1995 وتم إدراج أسهمها في سوق البحرين للأوراق المالية في عام 2003 كشركة مُفقلة. ولسيكو شركتين تابعتين ومملوكتين لها بالكامل، هي شركة سيكو لخدمات الصناديق الإستثمارية التي تُعد شركة متخصصة في أعمال حفظ الأوراق المالية وخدمات إدارة الصناديق الإستثمارية على المستوى الإقليمي. وشركة الأوراق المالية والإستثمار (الإمارات) دار وساطة مالية مقرها في أبو ظبي و مرخصة من قبل هيئة الأوراق المالية والسلع في الإمارات للقيام بأعمال التداول في دولة الإمارات العربية المتحدة.

لمزيد من المعلومات:

ندين عويس

مدير العلاقات العامة

شركة الأوراق المالية والاستثمار (سيكو)

هاتف مباشر: 1751 5017 (+973)

بريد إلكتروني: nadeen.oweis@sicobahrain.com